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Na osnovu clana 69 stav 2 Poslovnika Skupstine Crne Gore, Odbor za ekonomiju, fmansije i 
budzet, sa Pete sjednice, odrzane 14, 20. i 27. decembra 2023. godine, podnosi

izvjeStaj
0 razmatranju PREDLOGA ZAKONA 0IZMJENAMAIDOPUNAMA ZAKONA 0 

ELEKTRONSKIM KOMUNIKACIJAMA, koji je podnijela grupa poslanika

Odbor se, kroz uvodno iziaganje predstavnice predlagaca zakona, poslanice Zdenke Popovic, 
upoznao da je osnovni razlog za predlaganje izmjena i dopuna Zakona o elektronskim komunikacijama, 
uskladivanje vazeceg zakona sa Zakonom o drzavnoj upravi imajuci u vidu da je stupio na snagu 12. 
decembra 2018. godine i od tada do danas nije usaglasen pravni okvir u kojem funkcionise Agencija za 
elektronske komunikacije i postansku djelatnost. Saopsteno je da ce na ovaj nacin u potpunosti biti 
precizirano kroz odredbe oba zakona da Agencija za svoj rad odgovara Vladi, ali i da predlog zakona 
dodatno propisuje da saglasnost na njen statut daje Vlada i da predsjednika i clanove Savjeta Agencije 
imenuje i razrjesava Vlada, umjesto Skupstine kako je to sada defmisano. Pored navedenog, naglaseno 
je da Savjet trenutno broji tri clana, a da uskoro istice mandat predsjedniku i dvojici clanova Savjeta 
Agencije, cime bi Agencija bila blokirana, buduci da Savjet ne bi mogao da zasijeda i donosi odiuke. 
Ukazano je da bi usvajanjem ovog zakonskog rjesenja bila preduprijedena ova situacija jer bi Vlada 
imala oviascenje da vrsi svoju zakonsku ulogu u pogledu imenovanja i razrjesenja predsjednika i 
clanova Savjeta u drzavnim agencijama.

Takode, Odbor je upoznat da je predstavnica predlagaca zakona, na sjednici Zakonodavnog 
odbora izmijenila tekst predloga zakona, kojim se osim tehnickih usaglasavanja djeluje na cl. 13, 17 i 
23 ovog Predloga zakona.

Tokom rasprave, na sjednici je sugerisano od strane odredenog broja poslanika da je za 
izjasnjavanje o ovom predlogu zakona potrebno misljenje Vlade.

U odnosu na predlozene izmjene vazeceg zakona iskazane su primjedbe koje se odnose na: 
mogucnost smjene izvrsnog direktora Agencije prije isteka mandata izmjenama zakona cime se 
ugrozava sustinska nezavisnost regulatorne agencije: smanjenje ingerencija izvrsnog direktora; 
uvodenje vrsenja funkcije clanova Savjeta profesionaino, pri cemu je sugerisano da je bolje rjesenje u 
vazecem zakonu u kojem se daje mogucnost vrsenja te funkcije profesionaino ili honorarno; smanjenje 
kriterijuma za izbor clanova savjeta smanjivanjem potrebnih godina iskustva i brisanjem stava kojim 
se omogucavaju dodatni bodovi za uze specijalizacije iz tih oblasti cime se umanjuje profesionalnost i 
nezavisnost Agencije.

Na sjednici je bilo i misljenja da je bolje zakonsko rjesenje da Agencija za svoj rad odgovara 
Skupstini i da predsjednika i clanove Savjeta imenuje Skupstina cime bi se ogranicio uticaj izvrsne 
vlasti, ali da bi to zahtjevalo izmjene Zakona o drzavnoj upravi.



Takode, poslanici su ukazali na koliziju vazeceg zakona sa Zakonom o drzavnoj upravi, kao i sa 
Zakonom o zaradama zaposlenih u javnom sektoru i ukazali na neophodnost usaglasavanja kako sa 
nacionalnim zakonodavstvom take i sa pravnom tekovinom EU.

Poslanica Jevrosima Pejovic koja je ucestvovala u radu sjednice, u skladu sa clanom 55 
Poslovnika Skupstine Crne Gore, kriticki se osvrnula na predlozene izmjene vazeceg zakona u pogledu 
javnosti rada Agencije, smanjenja kriterijuma za izbor clanova Savjeta, odnosno menadzmenta 
Agencije, imenovanje predsjednika i clanova Savjeta Agencije od strane Vlade i pritom ukazala na 
neophodnost uskJadivanja predlozenog zakonskog rjesenja sa direktivama EU.

U odnosu na navedeno, na Odboru je ukazano da treba sagledati da li je racionalno u ovom 
trenutku mijenjati ovaj veoma vazan zakon, ili se usredsrediti na rjesavanje problema funkeionisanja 
Savjeta Agencije, buduci da preostalim clanovima Savjeta istice mandat 28. decembra 2023. godine.

Na sjednici je konstatovano da Vlada nije dostavila misljenje na predlog zakona do pocetka 
rasprave na sjednici Odbora.

Nakon izjasnjavanja, sa cetiri glasa „za" i cetiri glasa „uzdrzan“ Predlog zakona o izmjenama i 
dopunama Zakona o elektronskim komunikaeijama, koji je podnijela grupa sedam poslanika, nije dobio 
potrebnu vecinu na Odboru.

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupstine odredena je poslanica Zdenka Popovic.


